
OPAKOVÁNÍ - PŘEHLED 

 
ČASOVÁNÍ – koncovky 

Malen – infinitivní koncovka – en         kmen mal- 

ich male   wir malen 

du malst    ihr malt 

er,sie,es malt   sie / Sie malen 

 

!!!!!!!!!!!!!!!!!! pokud končí kmen slovesa na t, d, m, n přidáváme ve 2. a 3. osobě jedn. čísla a ve 2. osobě 

množného čísla za kmen hlásku e ( er badet, du arbeitest………)!!!!!!!!!!!!!! 

 

ČASOVÁNÍ SLOVES SEIN A HABEN 

ich  bin   wir sind    ich habe   wir haben 

du bist   ihr seid    du hast   ihr habt 

er,sie,es ist  sie/Sie sind   er,sie,es hat  sie/Sie haben 

 

SKLOŇOVÁNÍ ČLENŮ URČITÝCH 

1.pád   der  die  das 

3.pád  dem  der  dem 

4.pád  den  die  das 

SKLOŇOVÁNÍ ČLENŮ NEURČITÝCH 

 1.pád  ein  eine  ein 

 3.pád  einem  einer  einem 

 4.pád  einen  eine  ein 

Stejně, jako neurčitý člen skloňujeme přivlastňovací zájmena a zájmeno kein 

 

PŘIVLASTŇOVACÍ ZÁJMENA 

já - můj – mein/e  my – naše – unser/e 

ty - tvůj – dein/e  vy – vaše – euer/e 

on - jeho – sein/e  oni – jejich – ihr/e 

ona - její – ihr/e  Vy – Vaše – Ihr/e 

ono - jeho – sein/e 

 

 

SKLOŇOVÁNÍ OSOBNÍCH ZÁJMEN 

1.pád  já – ich  ty-du  on-er  ona-sie  ono-es 

3.pád  mir  dir  ihm  ihr  ihm 

4.pád  mich  dich  ihn  sie  es 

 

1.pád  my-wir  vy-ihr  oni-sie  Vy-Sie 

3.pád  uns  euch  ihnen  Ihnen   

4.pád  uns  euch  sie  Sie 

 

PŘEDLOŽKY SE 3. A 4. PÁDEM 

 

an – na (svisle)   in – v, do   neben - vedle 

auf – na (vodor.)   unter – pod   vor - před 

hinter – za   über – nad   zwischen - mezi 

 

OTÁZKA  

WO? (KDE) ====== 3.PÁD   WOHIN?(KAM) === 4.PÁD 


